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 ROMÂNIA 
JUDEŢUL MUREŞ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BATOŞ 
Web: www.primariabatos.ro ,    E-mail: batos@cjmures.ro 

 

   Batoş 547085, nr. 302, Telefon / Fax 0265 544212  
 

 

 

 Nr. 1205 din 16.03. 2021 

 
P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 16 martie 2021 
 

Cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local Batoş, convocată conform art. 133 alin. 1 
lit. b) din O.U.G nr. 57/2019 privind Codul administrativ.  

Conform Convocatorului înregistrat sub nr. 1124/11.03.2021 la solicitarea a cel putin unei 
treimi din numărul consilierilor locali în funcţie s-a convocat Consiliul Local al comunei Batos , 
judetul Mures în şedinţă extraordinară pentru data de 16.03.2021, ora 13.00, desfăşurarea şedinţei 
făcându-se cu respectarea măsurilor de distanţare socială astfel încât să fie evitat, pe cât posibil, 
contactul direct între persoane şi cu respectarea măsurilor care se impun cu privire la respectarea 
regulilor de disciplină  sanitară. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BÎTA VALERIU-AUREL, 
CÎMPEAN VASILE-AUGUSTIN, COSTA ALIN-DUMITRU, FŰLŐP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MĂRCUŞ 
IOAN, ONOFREI DANIELA, TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL, TODEA MARIA şi URBAN WALTER-MICHAEL. 
 PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general al comunei Batoş 
Macarie Marcela. 

Cetateni: Vizi Ioan, Moser Mihai, Matei Horaţiu, Matei Aurelia-Maria, Sinka Anton, Boita 
Iuliana–Azize,   Covrig Valeria-Simona, Ungvari Anna si Kupas Gergely. 
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 13 consilieri, astfel potrivit 
OUG nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinta este legal constituită.  
Înainte de a supune la vot ordinea de zi vă aduc la cunoştinţă că proiectul de hotătâre privind 
aprobarea actualizării Regulamentului de organizare și funcționare a Consiliului Local Batoș, cu 
statutarea transmisiunilor live a ședințelor de consiliu local, înscris la punctul 3 al Convocatorului, 
nu îndeplineşte prevederile art. 136 alin. 8, restul punctelor înscrise pe ordinea de zi sunt însoţite 
de documentele prevăzute de Codul administrativ.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – materialele depuse conţin proiectul de hotărâre şi referatul de 
aprobare iar raportul de specialitate trebuie întocmit de către compartiment. 
Doamna secretar general Macarie Marcela – proiectul de hotărâre nu are o anexă cu ceea ce 
dumneavoastră propuneţi spre aprobare, titlul prevede actualizarea, art. 1 aprobarea 
reegulamentului şi art. 2 revocarea hotărârii prin care s-a aprobat regulamentul care este acum în 
vigoare. 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – aşa cum am scris în referat noi propunem să se modifice doar cu 
privire la transmiterea live a şedinţelor. Dumneavostră trebuia să întocmiţi acea anexă.  
Doamna secretar general – din proiectul de hotărâre reiese că este un nou regulament. Dacă se 
doreşte doar să se modifice sau să se completeze regulamentul trebuia în proiectul de hotărâre să 
propuneţi ce modificări se aduc şi la care articol. Noi nu avem de unde să ştim ce vreţi 
dumneavoastră să propuneţi. Dacă proiectul în forma prezentată nu are o anexă ce regulament se  
propune a se adopta?  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – exact în această formă s-au adoptat la alte consilii hotărâri. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – la fiecare şedinţă v-am rugat să veniţi să dezbatem problemele şi 
să vedem ce mai modificăm, îmbunătăţim,nu neapărat în şedinţele de consiliu, la întâlnirile la care 
participăm eu nu ma opun personal, nici nu am dreptul de a ma opune a ma transmite pe mine 
live, aici cred ca ar trebui spus ca se adauga ca punctul 8, 10, nu stiu cat. Transmiterea cu acordul 
dumneavoastra, pentru ca trebuie sa fie acordul dumneavoastra, al majoritatii, sa se transmita 
aceste sedinte, pe urma, cu ce aparat, folosit de…, un punct foarte important care trebuie 
mentionat in aceste regulament si in aceasta hotarare, pentru punctele de pe ordinea de zi care 
contin date cu caracter personal se intrerupe filmarea, asta e o chestie pe care stiu ca si alte 
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consilii locale au luat-o, e discutabila legalitatea transmiterii, nimeni nu da un verdict ca e asa sau 
nu e asa, astea trebuie sa contina hotararea in totalitate si asa sa reiasa actualizarea 
regulamentului de organizare si functionare a consiliului local. Cu siguranta propuneri vor mai fi si 
altele pentru ca lumea a evoluat, acest regulament trebuie actualizat si adus la zi.  
Domnul consilier Marcus Ioan – ceea ce pot sa va spun este ca nu trebuie sa prevada un 
regulament ceea ce prevede, iti interzice legea, adica legea e mai presus decat regulamentul 
nostrum, noi nu trebuie sa scriem ca nu se vor transmite date cu caracter personal pentru ca astea 
sunt interzise, e lege. Asta va spun in calitate de jurist si am spus, stiti foarte bine ca am venit sa 
discutam, imi dau aportul cu tot dragul ca deaia m-am intors in Batos sa ajutam sa crestem nu sa 
ne contrazicem. Stiti ca am venit la dumneavoastra acum doua saptamani, ati spus ca ne intalnim 
tot consiliul in mod neoficial ca sa discutam problemele astea, tot ce e acum pe ordinea de zi, ne-
ati mai chemat? O pus intrebarea pe grupul consiliului, nici un raspuns nu am mai primit.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – dumneavoastra va puteti intalni si fara mine la discutii. 
Domnul consilier Marcus Ioan – odata spuneti una odata spuneti alta. Degeaba vin eu si restul nu 
vin ca nu au fost chemati, noi atunci asa am stabilit ca luni ne chemati, asteptam ora sa ne 
intalnim.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – haideti sa supunem la vot convocatorul si ordinea de zi 
cu mentiuni 
Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – daca imi permiteti, nu fac referire la punctul 3 de pe 
ordinea de zi, fac o  referire la modul de prezentare a unor materiale. Sa  stiti domnule consilier 
coleg, asa ca am studiat si studiul de oportunitate privind organizarea si infiintarea serviciului de 
salubritate la nivelul comunei Batos, tinand cont de spusa dumneavoastra, ca va inspirati din alte 
documente de la alte primarii, ati concluzionat la capitolul 13 niste referiri la servicii de apa si apa 
uzata furnizata, deci ati incurcat aici salubritatea cu alimentarea sau distribuirea  apei, nu vad 
legatura, trebuie sa fim atenti cand intocmim documentatia, sa facem referire strict .  
Domnul consilier Fulop Domokos- domnule Tamasan trebuie sa fim la multe atenti pentru ca si eu 
am primit raportul de specialitate cu comisia de invatamant sus si cu comisia economica jos.  
Domnul Marcus Ioan – atunci puteti sa discutati si despre pasuni astazi. 
Domnul consilier Gliga Ioan – sigur ca sunt mai multe discutii si vis-a vis de invitatii nostri pe care ii 
avem astazi la sedinta, la sedinta anterioara s-a discutat si s-au votat niste puncte pe ordinea de zi 
de anumiti colegi impotriva, abtineri si pentru si s-a pus pe facebook altceva. 
Domnul consilier Marcus Ioan – si-a cerut scuze domnule vice si nu erau lucruri care au fi 
influentat intr-un fel sau altul. Haideti sa tragem in directia Batosului.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – pe  ordinea de zi avem înscrise un număr de 2 proiecte 
de hotărâre. 
 Ordinea de zi se  aprobă cu majoritate simplă la propunerea celor care au solicitat 
convocarea consiliului local şi se votează cu 13 voturi ”pentru”  următoarea:  

 
O R D I N E     D E    Z I 

 
1. Proiect de hotarare privind revocarea hotararii nr. 8/24.02.2021. 
2. Proiect de hotarare privind asumarea responsabilitatii organizarii si derularii la nivel local a 

procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor- cadru pentru achiztia produselor si a 
contractelor/acordurilor – cadru de prestare a serviciilor pentru derularea masurilor 
educative, aferente Programului pentru scoli al Romaniei, pentru anii şcolari 2021-2022 şi 
2022-2023. 
 
Punctul. 1. 

1. Proiect de hotărâre privind revocarea hotărârii nr. 8/24.02.2021 
Domnul consilier Marcus Ioan – am sa incep eu pentru ca eu l-am semnat, o sa sustin tot ce am 
aratat acolo, de fapt ce solicitam noi, in sedinta anterioara s-a avizat neasumarea obligatiei de a 
contracta in mod independent, Consiliul local, Primaria Batos,  sa incheie contractul pentru  
acordarea de produse elevilor din comuna Batos. Daca tot vorbim de neconcordante sa ne gandim 
la faptul ca acolo se spunea ca sunt 230-290 de elevi in Batos, pentru mine a fost o surpriza sa nu 
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se cunoasca exact numarul de elevi care beneficiau de acest program. Adresele catre furnizori au 
fost cu aceste date.  
Noi consideram ca e oportun ca o comunitate sa isi promoveze produsele, asa cum am spus si data 
trecuta, daca la momentul asta avem cert si sigur marul poate sunt persoane interesate care sa 
vrea sa livreze un lapte, pentru ca am citit normele de aplicare si nu e un lucru foarte complicat, 
cineva daca obtine autorizatie de la DSV isi poate desface laptele la un pret de 3-4 ori, de 3 ori cel 
putin fata de cat se preia la laptarii, la o laptarie  normala. Nu cred ca cei care au animale la 
momentul asta   ar refuza o oferta de a isi tripla pretul laptelui si pentru o perioada, aici era 
prevazuta o perioada de doi ani scolari, minim. Nu cred ca e impotriva noastra sa luam o astfel de 
hotarare. Ma uitam si in Codul administrativ, art. 22 ne spune cu buna credinta trebuie sa ne 
desfasuram activitatea pentru a ne promova in interesul colectivitatii care ne-a ales, asa se incheie, 
ori noi, al tarii si al colectivitatii si aducem mere din Polonia. Cred ca nu-i foarte greu sa se faca, 
mai ales ca nu suntem noi pionierii, sunt primarii care deja de trei ani fac chestia asta, nu stiu 
daca, cred ca a fost o scapare a celor care au votat pentru neasumare si cred ca ar fi oportun sa 
ne corectam greseala si sa revenim la o normalitate, sa ne promovam noi pe noi pentru ca daca 
asteptam  sa ne promoveze Consiliul Judetean sau Parlamentul cred ca putem astepta mult si bine. 
Daca noua de aicea, vorba unui primar, care aplica legea asta, e una dintre cele mai permisive si 
una dintre cele mai bune legi care au fost emise vreodata, in care iti spune exact ce ai de facut, iti 
da limite, nu poate sa interpreteze ca acolo puteai sa mai pui. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – bun domnul Marcus, am inteles situatia dumneavoastra 
ce ne spuneti, concret? 
Domnul consilier Marcus Ioan – concret cerem revocarea hotararii nr. 8 din 24.02.2021 iar punctul 
urmator sa se repuna in discutie.  
Domnul consilier Gliga Ioan – va spun un alineat pe care l-ati pus dumneavoastra in referatul de 
aprobare, “ avand in vedere faptul ca orice regiune isi doreste sa furnizeze produse locale, astfel 
incurajand producatorii locali sa se dezvolte acestia fiind de fapt principalii sustinatori atat ai 
economiei locale dar si ai bugetului u.a.t.- ului chiar in conditii de import. Se impune stimularea 
acestora. Avem asa ceva ce ati scris dumneavoastra aicea, acuma la ora actuala? Ca astazi votam 
proiectul de hotarare, nu e nici o problema.  
Domnul consilier Marcus Ioan – stiti ce, haideti sa adunam bani cum fac batranii, noi vrem sa 
inmormantam comuna Batos ca oamenii isi aduna bani cand se apropie de inmormantare. Noi 
tinem banii in cont, nu ajutam pe nimeni, ba mai mult daca avem niste impozite sa le ducem la 
maxim le ducem la maxim si si peste maximul ala. Deci noi nu incurajam oamenii, asa imi spune 
Codul, noi trebuie sa incurajam, chiar daca astazi nu avem toti furnizorii dar in doi ani poate. Eu v-
am spus, imi asum orice spun. 
Domnul consilier Gliga Ioan – macar doi sa avem. 
Domnul consilier Marcus Ioan – doi? Pai daca dumneavoastra ati fi anuntat, probabil, ati stiut ca 
urmeaza sa se incheie un nou contract, daca de la inceputul anului ar fi stiut oamenii, am putea sa 
ne cumparam un cuptor din ala mic, sa ne facem un spatiu si sa ne autorizam, sa dam cornuri la 
copii noi . eu va spun ca sunt atatia care sunt plecati in strainatate tineri si nu au la ce sa se 
intoarca. Pai daca are la ce sa se intoarca vine si isi face. In cinci zile cat am primit noi materialul, 
ca nici macar nu am stiut ca urmeaza sa se discute un astfel de material, in cinci zile nu se pot 
face asa. Oamenii trebuie sa cunoasca ce pot sa faca in Batosul asta, daca noi hotaram astazi ca 
doi ani ne da Consiliul Judetean nici o problema, peste doi ani o sa incepem aceeasi discutie. 
Domnul consilier Gliga Ioan – bun, si atunci care e caracterul extraordinar al sedintei.  
Domnul consilier Marcus Ioan – noi ca si consilieri nu putem sa convocam sedinte ordinare numai 
extraordinare putem convoca.  
Domnul consilier Gliga Ioan – daca ati venit cu un referat de aprobare in fata consiliului local 
trebuie sa veniti si cu solutii.  
Domnul consilier Marcus Ioan – solutii? 
Domnul consilier Gliga Ioan – da, ati venit sa revenim la o hotarare luata, revenim, dar sa avem si 
producatorii.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu nu o sa inchei inainte de sedinta un contract cu un furnizor,da, 
banuiesc ca imi dati dreptate aici, deci mere sunt, cornurile am inteles ca sunt. 
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Domnul consilier Gliga Ioan – ca nu sunt. Uite Dana am vorbit cu Daniel, ai sustinut ca Daniel vrea, 
Domokos a spus, nu ne poate da astazi in scris dar la telefon a spus ca nici nu vrea sa auda de asa 
ceva.  
Domnul consilier Marcus Ioan – incercati cu Tica de la Vatava. 
Domnul consilier Gliga Ioan – este raspuns scris ca nu vrea. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – imi place si mie si as indruma pe toata lumea sa voteze asa cum 
scrie in paragraful pe care dumnealor l-au scris in referatul de aprobare, daca sunt localnici, in 
cazul de fata si daca nu ar localnici am fi dispusi sa fie cineva. Sigur, marul de Batos este,  e o 
certitudine, prin persoana domnului Pogacean, singura din comuna care se incadreaza in conditiile 
cerute de lege, de caietul de sarcini, pentru a se prezenta, pentru a livra acest produs.  Mai mult, 
dansul livreaza si la ora asta pe Valea Nirajului, sa va spun ce mi-a spun intr-o discutie cu Pansab-
ul la mine in birou, a spus ca ma duc ca mi-e rusine de primarul de acolo ca a spus ca daca s-a 
bagat sa o duca la capat, ii e peste mana sa mearga. Marul este, intr-o sedinta nterioara v-am 
propus, si sper sa fiti de acord, ca eu i-am comandat domnului Pogacean si azi dimineata avea 
deja puse 200 pungi de 2 kg cu mere  pentru copiii din comuna Batos pe care daca ma suna 
maine, daca nu poimaine, le vom duce la scoli, in fiecare localitate, in functie de numarul de elevi, 
ca la plecare copilul sa plece cu 2 kg de mere. Mai mult, luna viitoare sa le dam un borcan de 
miere de albine, in alta luna sa le dam suc de mere, sa stiu eu, ce produse locale avem, eu sunt de 
acord si nu e prima data cand facem treaba asta, sa sustinem toti producatorii locali, indifferent de 
ce produc, cu siguranta nu o sa le dam tuica si vin.  
Doamnelor si domnilor, ieri a fost domnul Sabau de la Pansab, nestiind ca la produsele oferite de 
producatorul de panificatie trebuie biscuiti si covrigi. A adus o oferta, doamna de la achizitii a spus 
ca e ok dar ati depasit cuantumul alocat de 57 bani pentru cornul simplu si a spus ca maine va 
veni cu o alta oferta. I-am dat legislatia , produsele se fac dupa o reteta anume. Ieri am oprit 
cativa copii, veneau de la scoala, unii mancau altii au spus ca nu le place ca e din tarate. Asa se 
cere sa fie din faina integrala, a spus si domnul Sabau ca va fi o problema, el e local, aici, mai 
aproape de noi si il injura lumea, pe ceilalti nu ii stie lumea. Desi l-am rugat sa aduca oferta sa o 
am pe sedinta inca nu a depus nimic. Inca nu avem producatori de lapte locali dar nu avem nici 
straini, am sunat la firma Gabriela, care deserveste cu produsele lactate cele 6 comune de pe 
Valea Nirajului nici nu a vrut sa auda. A intervenit si domnul Pogacean si nu a vrut, a spus ca nu 
are capacitate si e departe. Dupa discutiile respective ne-am dus cu domnul viceprimar la doamna 
doctor Menyhart Luminita, aici la Batos, si am intrebat-o daca nu ar fi interesata ca pe viitor sa se 
organizeze, sa investeasca, sa faca o linie de imbuteliere pentru acest program. A spus ca vrea sa 
studieze legislatia, cu mentiunea ca e interesata si ar vrea sa faca daca se poate incadra dar, imi 
pun eu intrebarea, ce facem noi astazi, ne lasam la voia intamplarii, poate se va gasi cineva si 
Consiliul Judetean nu ne are in calcul pentru anul urmator, sis a ramanem noim pe dinafara doar 
cu produsele pe care le dam noi ca si administratie . Mai imi pun intrebarea, desi imi doresc ca pe 
viitor vom determina acesti producatori locali sa isi faca, doamna Todea are brutarie, a facut cu 
faina alba si au fost discutii si injuraturi, se cam freest lumea. La fel cum spune domnul viceprimar, 
cel de la Monor a dat astazi verdictul si a spus ca nu se baga la asa ceva. Imi pun o intrebare, oare 
de ce 96 de primarii din judetul Mures si consilii locale , multi consilieri locali, nu au adoptat treaba 
asta. Doamna doctor intreba ieri ce se intampla in cazul in care intra scenariul rosu si copiii nu mai 
merg la scoala, ea mai produce marfa. Conform prevederilor suntem obligati sa preluam stocul si 
sa il distribuim si se opreste dar investitia e facuta, implica niste cheltuieli, pe langa obtinerea 
avizelor si a tuturor documentelor necesare pentru ca un astfel de serviciu sa functioneze. Cred ca 
doamna doctor va fi dispusa, poate trece si pandemia asta, sa aiba certitudinea ca  mergem intr-
un curs normal. Dara astazi, sa revenim, si noi sa ne dezicem de ce face Consiliul Judetean , 
neavand nici o alta alternativa nu stiu daca e bine. Dumneavoastra veti hotara. 
Doamna consilier Onofrei Daniela –  interesul copiilor de a le face niste produse de calitate, stim cu 
totii calitatea produselor, ala il luam in calcul? 
Domnul consilier Marcus Ioan – sunt doua aspecte, unul copiii 
Domnul primar Cotoi Dumitru – tocmai ce v-am propus, in paralel, hai sa facem si sa continuam . 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnul primar de la Miercurea Nirajului a fost  in Batos, 
nechemat, neinvitat, au trei furnizori de lapte.  
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Domnul primar Cotoi Dumitru – pai eu la ei am sunat si am cerut informatii.  
Domnul consilier Marcus Ioan- unde ati sunat la primaria Miercurea Nirajului? La Ibanesti ati 
vorbit? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – da. Si a vorbit si domnul Pogacean cu ei. 
Domnul consilier Marcus Ioan- dar sa va spun altceva, ei cand au deschis acest program nu aveau 
nici un furnizor, nici mere, nici lapte, nici corn. Mere au luat de la Batos, lapte de la Sanlacta si 
corn de la o brutarie, nu au avut din comuna, de fapt Miercurea e oras. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi nu avem nici din comuna nici din alta parte. Ce facem? 
Renuntam la sericiile Consiliului Judetean fara a avea nimic. 
Domnul consilier Marcus Ioan- pasul urmator, se gaseste domnu primar. Va amintiti ca la sedinta 
anterioara am cerut s a il amanam si sa discutam alta data, daca chiar intr-o luna nu interesa pe 
nimeni ...acum nici noi nu ne putem pune rau cu oamenii. 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu de o luna dar de trei sapatamani avem raspunsurile la solicitari. 
Domnul consilier Marcus Ioan- lasati-le adresele alea ca lumea e atat de mica si asa se afla toate 
lucrurile.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – am revenit la adresele alea si am solicitat si altora. 
Domnul consilier Gliga Ioan –am solicitat si la cei care ati spus dumneavoastra si nu vreau.  
Domnul consilier Abos Ferencz- la 10 bani sau cat e diferenta sa o suportam din bugetul local, ca 
sa fie un corn mai de calitate. La 50 de bani ce poate sa dea? Diferenta la cate zile de scoala sunt 
nu cred ca e mult. 
Doamna consilier Todea Maria – aia e pentru un produs dar poate sa fie pentru toate diferenta.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – este un barem in care trebuie sa se incadreze, banii nu sunt ai 
nostrii. Sunt bani europeni care se deruleaza prin APIA. 
Domnul consilier Abos Francisc – si legea ne interzice sa suplimentam din bugetul local? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – atunci il luam noi. 
Domnul consilier Marucs Ioan – pai hai s ail luam noi domnul primar si banii sa ramana tot aici, 
acum vroiam sa va spun, luati legatura cu primariile astea care dau , prea putini merg pe subventia 
de la stat, din buget dau produse de calitate, poti sa jonglezi altfel. Daca ramanem la Consiliul 
judetean e exact biscuitul ala, cornul ala care vine odata la saptamana ca nu o sa isi permita sa 
vina nu stiu de cate ori, are un termen de garantie dar daca noi ii incurajam beneficii vor avea 
copiii si oamenii, nu e nici un lucru personal, o sustinere a unui grup de producatori. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnul Marcus problema e ca noi astazi pe ce ne  bazam? 
Domnul Marcus Ioan – domnul primar aceeasi indiferenta ca si data trecuta, in trei zile neasumare, 
noi intre timp am sunat si ne-am interesat si sunt posibilitati de a face. Scoala incepe in 
septembrie, suntem in luna martie.  
Domnul consilier Gliga Ioan – haideti sa dam merele de aici din Batos. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar interesul copilului unde e? 
Domnul consilier Marcus Ioan – putem da o hotarare prin care sa spunem ca luam numai laptele? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu. 
Domnul Marcus Ioan – dam noi din bugetul locl niste bani de-ai nostril pe mar si arunca si Consiliul 
judetean niste bani.  
Domnul consilier Gliga Ioan – nu ii aruncam ca ii dam la copii produs local.  
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – am inteles ce presupune treaba asta si sunt in 
asentimentul dumneavoastra, si eu am copii si stiu cum sunt produsele dar haideti sa facem ceva, 
am inteles care este situatia din toate punctele de vedere, e problema cu 2 ani de contract, nu 
stiam, pana atunci sa fim pregatiti. Fiecare sa isi spuna punctul de vedere, aici se face un dialog. 
Ca e buna, rea , pozitiva, negative e parerea cuiva.  
Domnul consilier Gliga Ioan – va rog sa va ganditi si ce se intampla pe viitor, daca nu se poate 
implementa, daca nu gasim, ce vom face? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – deci contractul, pana la urma se incheie anual, proiectul de 
hotarare pentru neasumarea raspunderii a fost facut pe 2 ani, e o diferenta. 

Domnul consilier Gliga Ioan – doamna secretar ce ne puteti spune. 
Doamna secretar general – daca hotararea prevede doi ani probabil Consiliul judetean il va 

face pe doi ani. 
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Doamna consilier Onofrei Daniela – eu sustin in continuare ca  interesele copilului sunt foarte 
importante, pentru ca e una  sa aduci un corn care are termen de valabilitate 7 zile, de biscuiti nu 
discutam, au termenul mai lung, de 4-5 luni, dar nu e tot una cand painea pe care o cumperi are 
termen de valabilitate trei zile si sa ii dai copilului un corn care are termen 7 zile. E posibil sa  il 
manance si urmatoarea zi dupa ce a expirat. 

Domnul de la Pansab a spus ieri ca va da in scris ca isi asuma  pe anul urmator scolar 
derularea programului, deci consider ca cornul ar fi rezolvat.  

Domnul consilier Marcus Ioan – marul rezolvat, cornul rezolvat… 
Domnul primar – nu e rezolvat. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – un alt punct de vedere, la Gornesti deoarece nu au de 

unde sa dea lapte si atunci au preferat sa le dea la copii un triunghi de branza topita, deci sunt si 
variante, nu trebuie neaparat lapte la pahar.  

Domnul consilier Gliga Ioan – nu stiu daca ii posibil. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – pai ii pentru ca cornul si marul e sustinut de APIA nu, pai 

si atunci cate primarii merg la decontare la APIA, foarte putine. 
Domnul consilier Tamasan Emil – stimati colegi voi fi primul care voi sustine productia si va 

promova productia locala,in ce sens sustinem productia locala in conditiile in care noi aducem 
produse din alta parte, voi sustine orice initiativa, orice hotarare in interesul local pentru 
promovarea produselor locale si furnizarea acestora. La scoli, la elevi trebuie sa tinem cont ca e un 
consum colectiv, acolo nu cumpara Tamasan paine s-a dus acasa i s-a facut rau si ii trece mai 
departe, acolo consuma elevii. Din punct de vedere sanitar veterinar, ingineria alimentatiei, vom 
avea certitudinea ca e in regula, in special pentru producatorii locali o voi sustine . perspectiva, 
dupa cum spune domnul primar, daca doamna doctor isi propune sa se pregateasca pentru lapte, 
cu merele pe care banuiesc ca le vom avea in zona, cei care se ocupa de pomicultura stiti ca in 
2018 nu am avut mere de mancat in comuna Batos nu de a comercializa sau onora programul de 
scoli.  

Si ca sa nu mai intervin fiindca am fost acuzati pe toate caile de nesustinere a marului de 
Batos, asta a fost o tema de vreo doua saptamani incoace pe facebook, va reamintesc ca eu in 
calitate de cetatean am lucrat in pomicultura, atat la nivel de ferma cat si la nivel de IAS si am 
obtinut rezultate remarcabile, se pot verifica prin documente sau marturii ale celor care sunt activi 
inca si sunt si in tara, nu am asteptat sa iau de la lichidatori ceva produse din lichidarea fostului 
IAS ca am fost primul care contribuit la mentinerea si promovarea marului de Batos. Stiti foarte 
bine ca la initiativa mea, sigur cu sustinerea consiliului local si a domnului primar am propus sa se 
branduiasca marul de Batos la OSIM, fiindca cu stiinta noastra  tot Muresul era plin de mere de 
Batos dar din Batos nu pleca nici un mar, se vindeau mere din alta parte, dar toata lumea vindea 
mere de Batos, am spus hai sa facem ceva. Domnul primar stie, am avut si ajutoare de la Tirgu 
Mures care s-au implicat, am incercat si am obtinut pana la urma acest brand. Marul de Batos nu 
s-a rezumat in sustinerea doar la Sarbatoarea Marului cum s-a sustinut pe facebook, care s-a facut 
tot pentru producatorii de mere din Batos si nu numai, era o sarbatoare semnificativa la nivel de 
comuna cand se serba ziua marului. Vizavi de sustinerea producatorilor locali, i-am spus si 
domnului primar si dansul e de acord si ne propun sa ne intalnim ca sa discutam sa vedem in ce 
mod primaria, consiliul local pot sa sutina producatorii si investitorii locali, atat cei din agricultura, 
avem activitati comerciale care trebuie sustinute, in masura in care poate sustine consiliul local, 
putem incuraja turismul sau alte servicii de care nu avem, nu se rezuma sustinerea primariei si a 
consiliului local doar la mar. Trebuie  sa avem in vedere toate aspectele din comuna. Nu as vrea sa 
inchei interventia pe care  nu mi-am propus sa o fac, am depistat apostrofarile care m-i s-au adus, 
stiti, in special de doi cetateni din satul Batos in care  am fost Consiliul Batos sau parte din Consiliul 
Batos pe langa faptul ca n-i s-a cerut demisia, s-au solicitat alegeri anticipate, uita ca alegerile 
anticipate sunt pentru tot consiliul nu numai pentru membrii sau ma rog votantii aia vizati, sigur ca 
am fost lipsiti de inteligenta, am fost acuzati de hotie, de golaneala, sa fim spanzurati, am fost 
niste mincinosi, niste pigmei care am votat la comanda, hoti, mizerabili, nesimtiti, nu vorbesc de 
ciuma rosia ca acuma ciumele sunt de mai multe culori, si rosii si galbene si albastre si alta culoare 
si culmea ca un postant a cerut socoteala ce atitudine ia Asociatia Floare de Cires din Uila si Marul 
de Aur din Batos vizavi de protectia marului, a brandului Mar de Batos. Ma intreb cand o sa solicite 
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parohiilor ortodoxe, catolice, evanghelice la nivel de comuna sau institutiilor din comuna vizavi de 
sustinerea marului de Batos daca si-a permis sa ceara parerea altor organizatii. Bineinteles ca s-a 
incheiat o parte din postari cu indemnul ”otraviti fantanile, dati foc la… parjoliti tot si fugiti in 
munti” deci a fost indemnul unui apropiat colaborator de-al dumneavoastra, sigur ca i-ati permis ca 
postarea respectiva sa reziste peste vreme sau ma rog peste cele doua saptamani pe pagina 
dumneavoastra de facebook. Am avut si o postare in care am fost apreciat la adevarata valoare si 
am fost numiti somitati. Tinand cont de toate acestea eu imi rezerv dreptul in continuare, daca 
situatia va persista, intrucat eu consider ca personal si in numele grupului, daca ne place sa ne 
numim grup de votanti PSD, sa imi rezerv dreptul de a propune ca persoanele respective, care 
aduc prejudicii de imagine consilierilor sau consiliului local in felul asta sa luam chiar masura 
interzicerii participarii la sedinte. Atat am avut de spus, va asigur de tot sprijinul meu in conditiile 
in care producatorii locali o sa vina cu garantie si cu certitudine ca ne pot oferi ce solictam noi, nu 
numai  pentru programul scolar … si in alte programe pe care le putem derula la nivel de comuna. 
Multumesc. 
Domnul consilier Marcus Ioan – as dori sa completez pentru ca nu e vorba doar despre mar, lapte, 
corn si biscuiti, legea aici avem lapte din consum fara adaos, legume, fructe de diferite categorii, 
alte produse de panificatie, baton ambalat, covrigi simpli si biscuiti uscati, acum cred ca ar fi prea 
mult sa ma apuc sa citesc, e o anexa,o lista intreaga de produse, nu suntem limitati, marul il avem 
cert, mai avem si alte posibilitati, adica branzeturi, sunt lucruri care pot fi, eu insist pe langa faptul 
calitatii produselor oamenii sa isi gaseasca de lucru oameni buni, sa se intoarca in tara, daca noi il 
trimitem la consiliul judetean, e tot ce putem sa facem noi, nu o sa vina nimeni, o sa ajungem sa 
se vina peste noi, deja au inceput, asta vrem? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – pot? Sa ii raspund la domnul Tamasan, acum am cautat si am 
vazut unde era postarea, eu nu am sters comentariile nimanui la postarea mea 
Domnul consilier Tamasan Emil – eu nu am facut nici o referire la nici un nume ca sa va referiti 
direct la mine. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – eu pur si simplu am explicat din punctul meu de vedere, atata 
tot, nu am sters comentariile nimanui, fiecare e liber, isi asuma, mai mult de atat… 
Domnul consilier Marcus Ioan – cu laptele, sa finalizam, nu e batut in cuie lapte, un anumit tip de 
lapte, iti permite sa fie fiert, cu un pahar, in bidon, sa se livreze, anul viitor imi iau gaini ca sa nu 
investeasca nu stiu cine, haideti oameni buni sa judecam asa cum trebuie, e simplu sa trimitem la 
consiliul judetean, am scapat, nici o problema. 
Domnul consilier Gliga Ioan – domnilor colegi in momentul cand avem scris pe alb, maine daca isi 
ia cineva angajamentul ca vine cu lapte din comuna Batos, vine cu produs local, maine convocam 
sedinta si revenim la hotarare. Domnule Marcus eu v-am ascultat. 
Domnul Marcus Ioan – m-ati ascultat dar vad ca interpretati cum vreti, aveti angajat in primarie 
care se ocupa de achizitii, eu nu ma pot ocupa de achizitii, eu sunt consilier, sa ajut. 
Domnul consilier Gliga Ioan – la momentul de fata daca nu avem pe nimeni. 
Domnul consilier Marcus Ioan – care nu avem pe nimeni domnul vice,  ca si data trecuta cand a 
spus domnul primar ca noi ne-am opus la taierea taxelor, noi sa coboram taxa mai jos si s-a dus 
mai sus. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – v-ati opus.  
Domnul consilier Marcus Ioan – doamne fereste, pe cuvand domnu primar, ne da logica in cap.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – restul suntem tampiti toti, matale esti, ati votat impotriva 
propunerii de diminuare cu 20% .   
Domnul consilier Marcus Ioan – si am propus sa se scada cu 30%, ce Dumnezeu e atat de greu. 
Nu stiu, e ceva, cred ca bomba de la Cernobil acuma isi face efectul in Batos. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – asa credeti dumneavoastra, supun la vot proiectul de 
hotarare privind revocarea hotararii nr. 8/2021 asa cum ati cerut dumneavoastra, cine este pentru? 
Impotriva? Abtineri?  

Si s-a votat cu 6 voturi pentru ( Abos, Fulop, Marcus, Onofrei, Costa, Urban) si 7 abtineri ( 
Andone, Banciu, Bita, Cimpean, Gliga, Tamasan, Todea) . 

Avand in vedere votul exprimat nu se adopta hotarare. 
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Domnul consilier Gliga Ioan – si voua, convocati o sedinta extraordinara si veniti fara nici o 
solutie.   

Trecem la urmatorul punct al ordinii de zi, nu stiu daca isi mai are rostul. 
      Punctul 2.  

2. Proiect de hotărâre privind asumarea responsabilităţii organizării şi 
derulării la nivel local a procedurilor de atribuire a contractelor/acordurilor- 
cadru pentru achiziţia produselor şi a contractelor/acordurilor – cadru de 
prestare a serviciilor pentru derularea măsurilor educative, aferente Programului 
pentru şcoli al României, pentru anii şcolari 2021-2022 si 2022-2023. 

 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – se supune la vot proiectul de hotarare in forma 

prezentata, cine este pentru, impotriva, abtineri? 
Si s-a votat cu 6 voturi pentru ( Abos, Fulop, Marcus, Onofrei, Costa, Urban) si 7 abtineri ( 

Andone, Banciu, Bita, Cimpean, Gliga, Tamasan, Todea) . 
Avand in vedere votul exprimat nu se adopta hotarare. 
Domnul consilier Marcus Ioan – atat vreau sa va spun, sa va ganditi foarte bine la schimbarea 

siglei marul de pe stema comunei . 
Domnul consilier Gliga Ioan – eu cred ca nu isi are rostul. 
Domnul consilier Marcus Ioan – eu cred ca isi are rostul, incet incet vom trece toti la oi si la 

vaci.  
Domnul consilier Gliga Ioan – asta e parerea dumneavoastra. 
Domnul  preşedinte de şedinţă Gliga Ioan  - având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările şedinţei 
Consiliului local Batoş. 

 
 

 
                        PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, 
                                      CONSILIER 

                                 
                                SECRETAR GENERAL, 

                                      Gliga Ioan                                    Marcela Macarie 
 


